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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Finansów Publicznych (nr 393) 
4 kwietnia 2023 r. 
Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Andrzeja 
Kosztowniaka (PiS), przewodniczącego Komisji, zaopiniowała: 

– wniosek Dyrektora Narodowego Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju 
Społeczeństwa Obywatelskiego w sprawie zmian w planie finansowym 
Narodowego Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa Obywa-
telskiego na 2023 r., 
– wnioski Ministra Finansów w sprawie zmiany przeznaczenia rezerw celo-
wych (poz. 44 i 62) zaplanowanych w ustawie budżetowej na 2023 r., 
– wniosek Prezesa Rady Ministrów w sprawie zmian w planie finansowym 
Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych na 2023 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: Ryszard Bartosik sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi wraz ze współpracownikami, Michał Kuczmierowski prezes Rządowej Agencji Rezerw Strate-
gicznych wraz ze współpracownikami, Wojciech Kaczmarczyk dyrektor Narodowego Instytutu Wol-
ności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa Obywatelskiego wraz ze współpracownikami, Przemysław 
Jaśkiewicz zastępca dyrektora Narodowego Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa 
Obywatelskiego wraz ze współpracownikami, Anna Nałęcz dyrektor generalny Kancelarii Prezesa 
Rady Ministrów wraz  ze współpracownikami, Aleksandra Szwemberg  dyrektor Departamentu 
Finansowania Sfery Gospodarczej Ministerstwa Finansów wraz ze współpracownikami. 

W posiedzeniu udział wzięli  pracownicy Kancelarii Sejmu: Monika Biała, Adrian Maćkiewicz, 
Anna Woźniak – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 
Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):

Dzień dobry. Witam państwa bardzo  serdecznie na dzisiejszym posiedzeniu Komisji 
Finansów. Witam bardzo gorąco koleżanki  i kolegów pracujących zdalnie. Za chwilę 
będziemy przechodzić, szanowni państwo, do sprawdzenia kworum, ale zanim to zro-
bimy, pozwolę sobie przywitać na dzisiejszej Komisji sekretarza stanu w Ministerstwie 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi, pana Ryszarda Bartosika. Dzień dobry, panie ministrze. Witam 
serdecznie, witam pana z gronem współpracowników przybyłych na dzisiejszą Komi-
sję. Bardzo gorąco witam Przemysława Jaśkiewicza, zastępcę dyrektora Narodowego 
Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa Obywatelskiego wraz ze współ-
pracownikami. Dzień dobry, panie dyrektorze. Kłaniam się nisko. Witam Wiolettę Bruź-
dzińską, zastępcę dyrektora departamentu Ministerstwa Finansów. Dzień dobry, pani 
dyrektor. Witam gorąco. Witam panią dyrektor Anetę Cieloch z Departamentu Finan-
sowania Sfery Budżetowej Ministerstwa Finansów. Dzień dobry, pani dyrektor. Witam 
Aleksandrę Szwemberg – dyrektora Departamentu Finansowania Sfery Gospodarczej 
Ministerstwa Finansów. Witam panie serdecznie. Chciałem powiedzieć „wraz ze współ-
pracownikami”, ale są panie... tak. I witam wszystkich w podróży. Dokładnie, pan poseł 
mi zwraca uwagę. Witam gorąco panią Annę Nałęcz – dyrektora generalnego Kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów. Dzień dobry, pani dyrektor. Witam serdecznie wszystkich przy-
byłych na dzisiejszą Komisję, ale również, tak jak powiedziałem, tych, którzy pracują 
z nami zdalnie. 
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Proszę państwa, porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia Komisji przewiduje reali-
zację trzech punktów. Pierwszy z nich to zaopiniowanie wniosku departamentu... nie, 
przepraszam, dyrektora Narodowego Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Społe-
czeństwa Obywatelskiego w sprawie zmian w planie finansowym Narodowego Insty-
tutu Wolności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa Obywatelskiego na 2023 r. W punkcie 
2 zaopiniowanie wniosku Ministra Finansów w sprawie zmiany przeznaczenia rezerw 
celowych z pozycji 44 i 62, zaplanowanych w ustawie budżetowej na 2023 r. Zaś trzeci 
punkt obejmuje zaopiniowanie wniosku Prezesa Rady Ministrów w sprawie zmian w pla-
nie finansowym Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych na 2023 r. 
Informuję, że posiedzenie będzie prowadzone z wykorzystaniem środków komunika-

cji elektronicznej, umożliwiających porozumiewanie się na odległość. Informuję również, 
że zgłoszenia do zabrania głosu w dyskusji przez państwa, panie i panów posłów, należy 
wysyłać na adres kfpb@sejm.gov.pl. 
Przystępujemy do sprawdzenia kworum. Szanowni państwo, bardzo gorąco proszę 

koleżanki i kolegów o oddanie głosu celem potwierdzenia obecności na dzisiejszej Komi-
sji i celem sprawdzenia kworum. Bardzo proszę o oddanie głosu.
Szanowni państwo, sekretariat przekazuje informację, że w tym momencie mamy 

kworum. Pozwolę sobie jeszcze nie zamykać samego głosowania dla tych, którzy dosłow-
nie za chwilę do nas dołączą. Będą mogli również oddać swój głos celem potwierdzenia 
obecności na Komisji. Szanowni państwo, tym samym stwierdzam kworum. 
Czy są uwagi do porządku dziennego? Moje pytanie kieruję do pań i panów posłów. 

Nie widzę. 
Wobec niezgłoszenia wniosku do porządku dziennego stwierdzam jego przyjęcie. 
Przystępujemy do realizacji punktu 1 porządku dziennego. Bardzo proszę o przedsta-

wienie wniosku dyrektora Narodowego Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Społe-
czeństwa Obywatelskiego w sprawie zmian w planie finansowym Narodowego Instytutu 
Wolności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa Obywatelskiego na 2023 r. Bardzo proszę, 
panie dyrektorze, oddaję panu głos. 

Zastępca dyrektora Narodowego Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa 
Obywatelskiego Przemysław Jaśkiewicz:

Dzień dobry. Dziękuję bardzo. Dzień dobry państwu. Chcielibyśmy zawnioskować… 
wnioskujemy o zmianę w planie finansowym Narodowego Instytutu Wolności, polega-
jącą na zwiększeniu przychodów i kosztów w kwocie 600 tys. zł, które są przeznaczone 
na konkurs „First to Help”, który został nam zlecony. To jest konkurs dla osób, które 
uczestniczyły w zeszłorocznej akcji, wielkiej akcji wolontariackiej, akcji wsparcia dla 
uchodźców z Ukrainy, dla Ukrainy, na świadectwa pisane czy fotograficzne, czy filmowe. 
Ten konkurs chcielibyśmy przeprowadzić i rozstrzygnąć w tym roku. Chodzi również 
o zebranie materiałów, tych bardzo ulotnych materiałów, żeby one gdzieś nie zginęły, 
tylko żeby przetrwały, żeby były świadectwem tego wielkiego zrywu. 
I druga rzecz, to jest zwiększenie dotacji z budżetu państwa na inwestycje w kwo-

cie 15 mln zł. To są środki przeznaczone na rozpoczęcie adaptacji budynku przy ulicy 
Belwederskiej. To będzie nowa siedziba Narodowego Instytutu Wolności. Prace chcemy 
rozpocząć w tym roku. Został rozstrzygnięty przetarg na wykonawcę i teraz – w tym 
roku – rozpoczynamy prace. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, panie dyrektorze. Chciałem zapytać, czy są pytania do tej części? Przy-
pomnę, że na ostatniej Komisji na ten temat debatowaliśmy. Nie widzę zgłoszeń. Sza-
nowni państwo, pozwolę sobie... 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Ale, panie przewodniczący, ja poproszę o głos... 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
O, pani przewodnicząca, bardzo proszę. Oddaję głos, pani przewodnicząca Krystyna 
Skowrońska. 
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Panie przewodniczący, przypominam sobie ubiegłotygodniowe posiedzenie Komisji... 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Pani przewodnicząca, mam gorącą prośbę, proszę może zbliżyć się do samego tabletu czy 
do mikrofonu, bo pani nie słyszymy. Bardzo proszę.

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Panie przewodniczący, raz jeszcze chcę powiedzieć, że w tej sprawie odbyliśmy dyskusję, 
że jest to...

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Pani przewodnicząca, poproszę, żeby… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Dobrze, a zatem chciałabym powiedzieć, że w dalszym ciągu podtrzymujemy wniosek 
o odrzucenie przedstawionego wniosku przez Instytut, dlatego że... 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Pani przewodnicząca, mamy problem z pani połączeniem. Być może pozwolę sobie oddać 
w tym momencie głos panu przewodniczącemu Januszowi Cichoniowi. Być może prze-
każe państwa zdanie w tym temacie, dobrze? Bardzo proszę, bo nie słyszę pani przewod-
niczącej, jeżeli pani mnie słyszy... 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ale chcę powiedzieć jeszcze jedno, panie przewodniczący. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Tak? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Skandalem jest, że zrobiliście posiedzenie z dnia na dzień. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dziękuję serdecznie za tę opinię. Panie przewodniczący, bardzo proszę, oddaję panu głos. 

Poseł Janusz Cichoń (KO):
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, no mam wrażenie,  że to jakieś... 
że mam jakieś deja vu. Pytanie, czy odtwarzamy poprzednie posiedzenie czy zaczęliśmy 
nowe? Zdaje się, że to uzasadnienie już kiedyś słyszałem. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Może celem wytłumaczenia… Rzeczywiście nie mamy do czynienia z żadnym deja vu. 
Mamy do czynienia z nowym posiedzeniem. Łączy je ponad tydzień. To znaczy, dzieli 
je ponad tydzień. Przepraszam, nie łączy. Łączy jednak o tyle, że – szanowni państwo – nie 
zajęliśmy stanowiska. Przypomnę państwu, że było rozstrzygnięcie remisowe. Musimy 
podjąć jakąś decyzję w tym zakresie, dlatego pozwoliłem sobie, aby na tym posiedzeniu 
również to stanęło, abyśmy domknęli kwestię stanowiska Komisji Finansów Publicznych 
albo w jedną, albo w drugą stronę, ale żeby to stanowisko z naszej strony jednoznacznie 
wybrzmiało. Przypomnę, mieliśmy do czynienia z sytuacją remisową. Tym samym tro-
chę ma pan rację, panie przewodniczący, że to uzasadnienie, które słyszeliśmy ostatnio, 
rzeczywiście pokrywa się z tym, które dzisiaj usłyszeliśmy i mam nadzieję, że zajmiemy 
już w tym momencie jednoznaczne stanowisko w tym zakresie. 

Poseł Janusz Cichoń (KO):
Panie  przewodniczący,  ja tylko  przypomnę,  że w trakcie  debaty nad  tym wnioskiem 
przed tygodniem składaliśmy szereg pytań, prosząc o wyjaśnienia i odpowiedzi na piśmie 
– sam takie pytania składałem – i do dnia dzisiejszego odpowiedzi nie dostałem. Nato-
miast wskażę również wątpliwości, które mieliśmy. One były – zdaje się – decydujące 
jeśli chodzi o głosowanie nad tym wnioskiem. To jest to, że mamy do czynienia naprawdę 
z bardzo trudnym okresem, jeśli chodzi o finanse publiczne. Premier wzywa do szuka-
nia oszczędności, a realizacja tej inwestycji – mówimy w tej chwili o przeróbce hotelu 
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na biura – nie znajduje naszym zdaniem i – zdaje się – sporej części Komisji uzasadnie-
nia. Podtrzymuję więc wniosek, który składaliśmy na poprzednim posiedzeniu, żeby ten 
wniosek odrzucić, nie akceptować go w tej części. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję. Pozwolę sobie,  szanowni państwo, przywitać na dzisiejszej Komisji 
pana Michała Kuczmierowskiego – prezesa Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych. 
Dzień dobry, panie prezesie.
Szanowni państwo, dziękuję za tę uwagę, bo rzeczywiście podobne argumenty były 

przedstawiane na ostatniej Komisji. Przyznaję, że chyba najlepiej byłoby doprowadzić 
do sytuacji, w której obiekt, który stoi w centrum Warszawy i rzeczywiście jest jednym 
chyba z obiektów w najciekawszym położeniu – przyznaję, że jestem spoza Warszawy 
i dla mnie jest to ciekawe miejsce – więc dobrze by było, aby służył komuś, komu będzie 
albo sprzedany albo oddany. W tym momencie mamy do czynienia z przekazaniem tego 
obiektu na 25 lat, jak pamiętam naszą ostatnią dyskusję. I jeżeli mamy już do czynie-
nia z jasnym określeniem tego, w jaki sposób ma służyć ten obiekt, to wydawałoby się, 
że naturalnym będzie  to,  że trzeba  go wyremontować  i jak  najszybciej  doprowadzić 
do sytuacji, w której będziemy mogli z niego... my jak my, państwo, którzy będą korzy-
stać, a więc organizacje pozarządowe, aby mogły jak najszybciej z niego korzystać. Sza-
nowni państwo... 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Panie przewodniczący, ja również jestem przeciw, nic państwo nie wnosicie, a pana prze-
wodniczącego głos wcale w tej sprawie nie jest najważniejszy. Mamy inne wydatki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dziękuję serdecznie za ten głos. O głos poprosiła pani dyrektor Nałęcz, oddaję głos. Bar-
dzo proszę, pani dyrektor. 

Dyrektor generalny w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Anna Nałęcz:
Bardzo dziękuję. Panie przewodniczący, chciałam odnieść się do wypowiedzi odnośnie 
oszczędności. Oczywiście pan premier nadal podtrzymuje,  jak również szef Kancela-
rii, konieczność oszczędności, zwłaszcza na wydatki w administracji publicznej. I takie 
oszczędności są poczynione. Natomiast jednym z elementów oszczędzania jest również 
inwestowanie… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
A ile wynoszą? 

Dyrektor generalny w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Anna Nałęcz:
…w budynki Skarbu Państwa, które będą służyły na potrzeby administracji publicz-
nej. Uważamy, że wynajmowanie komercyjnych budynków na potrzeby siedzib insty-
tucji publicznych, jaką jest NIW, jest nieefektywne, a jednocześnie niszczeją budynki, 
które należą do Skarbu Państwa. W związku z tym uzasadnionym jest wyremontowanie 
budynku Skarbu Państwa na potrzeby siedziby instytucji publicznych. Tutaj nie tylko 
instytucja NIW będzie miała swoją siedzibę, ale też inne publiczne instytucje, w związku 
z czym  jest  to o wiele bardziej  efektywny wydatek niż wynajmowanie komercyjnych 
budynków i ponoszenie ogromnych kosztów z tym związanych. Stąd jest wniosek o przy-
znanie tej dotacji dla NIW. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, pani dyrektor, trudno odmówić racjonalności takiemu sposobowi myśle-
nia. Po prostu to jest racjonalne. 
Szanowni państwo, w takim razie pozwolę sobie przytoczyć treść... 

Poseł Janusz Cichoń (KO):
Wobec tego jeszcze jedno pytanie dotyczące oszczędności, panie przewodniczący. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo proszę. 
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Poseł Janusz Cichoń (KO):
Chcę zapytać, czy prawdą jest, biorąc pod uwagę te oszczędności w administracji publicznej, 
że ta parametryzacja, jeśli chodzi o oszczędności energii elektrycznej, sprowadza się do tego, 
że w wielu instytucjach samochody elektryczne stawiane są na kołkach po to, żeby zaoszczę-
dzić na energii w porównaniu do ubiegłego roku i przechodzimy znowu na samochody spali-
nowe? Takie słuchy do nas dochodzą. Chciałbym prosić o weryfikację tej opinii. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, przyznaję, że... poproszę o taką informację, choć muszę powiedzieć, 
że do mnie takie informacje nie dotarły, a pozwolę sobie na wtręt takiej prywaty i to jest 
moje oświadczenie również do... widzowie nas oglądają. Ja jestem spod znaku V8 i V6 
i daj Bóg, żebym mógł przy tym pozostać. Ci, którzy lubią motoryzację, wiedzą bardzo 
dobrze, o czym mówię. 
Szanowni państwo, pozwolę sobie przedstawić... Nie zabiegam o to, aby być nowocze-

snym we wszystkim, panie pośle. Pozwolę sobie, szanowni państwo, przedstawić pań-
stwu treść projektu opinii z druku nr 267 Komisji Finansów Publicznych do wiceprezesa 
Rady Ministrów, przewodniczącego Komitetu do Spraw Pożytku Publicznego w sprawie 
zmian w planie finansowym Narodowego Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Spo-
łeczeństwa Obywatelskiego uchwalonej na posiedzeniu w dniu 4 kwietnia 2023 r. 
„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 4 kwietnia 2023 r. rozpatrzyła 

wniosek Dyrektora Narodowego Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa 
Obywatelskiego z dnia 28 marca 2023 r., dotyczący zmiany w planie finansowym Narodo-
wego Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa Obywatelskiego na 2023 r. 
Komisja Finansów Publicznych, zgodnie z art. 21 ust. 5 ustawy o finansach pozytywnie 
opiniuje propozycje zmiany planu finansowego Narodowego Instytutu Wolności – Cen-
trum Rozwoju Społeczeństwa Obywatelskiego na 2023 r. przedstawione we wniosku”.
Mam pytanie, czy będziemy ten wniosek, proszę państwa, głosować czy... Tak, panie 

pośle, rozumiem, że jest...

Poseł Michał Jaros (KO):
Szanowny panie przewodniczący, my jesteśmy przeciw i poprosimy o głosowanie.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Oczywiście, w takim razie proszę państwa, będziemy przechodzić do głosowania tego 
wniosku. Pozwolę sobie poprosić sekretariat o zamknięcie głosowania kworum i gorąco 
poproszę, abyśmy uruchomili głosowanie treści opinii druku nr 267. Czy już możemy? 
Jesteśmy  gotowi,  taką  informację  uzyskałem  od sekretariatu.  Szanowni  państwo, 
w takim razie przechodzimy do głosowania treści opinii z druku nr 267, którą pozwoli-
łem sobie państwu przedstawić. Kto jest za przyjęciem opinii 267? Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał? W takim razie bardzo proszę o podanie wyników głosowania. 
Głosowało, proszę państwa, 46 posłów. Za było 24, przeciw 21, jedna osoba się wstrzy-

mała. Tym samym Komisja przyjęła treść opinii z druku nr 267.
Przechodzimy, proszę państwa, do realizacji punktu 2 porządku dziennego. Bardzo 

proszę o przedstawienie wniosku Ministra Finansów w sprawie zmian przeznaczenia 
rezerwy celowej, zaplanowanych w ustawie budżetowej pozycjach 44 i 62. Bardzo proszę. 

Dyrektor Departamentu Finansowania Sfery Gospodarczej Ministerstwa Finansów 
Aleksandra Szwemberg:

Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, szanowni państwo, Aleksandra Szwemberg, 
dyrektor Departamentu Finansowania Sfery Gospodarczej w Ministerstwie Finansów. 
Stosownie do postanowień art. 154 ust. 9 ustawy o finansach publicznych oraz w związku 
z wnioskiem Szefa Kancelarii Prezesa Rady Ministrów, uprzejmie proszę o wyrażenie 
pozytywnej  opinii  w sprawie  zmiany  przeznaczenia  kwoty  600 mln zł,  pochodzącej 
z rezerwy celowej budżetu państwa w pozycji 44 – Dofinansowanie realizacji niektórych 
zadań kontynuowanych. Środki te zostaną przeznaczone dla Rządowej Agencji Rezerw 
Strategicznych na realizację zadań określonych w ustawie o rezerwach strategicznych.
Aktualny poziom rozdysponowania rezerwy celowej z pozycji 44 pozwala na zmianę 

przeznaczenia  części  środków rezerwy w kwocie 600 mln zł  i zmiana  ta nie utrudni 
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zadań, które będą finansowane ze środków tej rezerwy. Proszę o pozytywne rozpatrze-
nie wniosku i dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, pani dyrektor. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Czy są osoby chętne 
do zabrania głosu? Nie widzę. Tym samym pozwolę sobie przedstawić państwu treść pro-
pozycji opinii z druku nr 268. Opinia nr 268 Komisji Finansów Publicznych do Ministra 
Finansów w sprawie zmiany przeznaczenia rezerwy celowej, uchwalona na posiedzeniu 
w dniu 4 kwietnia 2023 r. Komisja Finansów Publicznych zgodnie... na podstawie, prze-
praszam... 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Panie przewodniczący,  jeśli można, bo połączenie z Komisją jest szalenie trudne. Ona 
została zwołana wczoraj o 15:00. Chciałabym wygłosić krótkie oświadczenie... 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Chce pani przewodnicząca. Oczywiście, zawsze, jak najbardziej. Pani przewodnicząca, 
oddaję pani głos. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Agencja Rezerw Strategicznych nie rozliczyła się jeszcze i pamiętamy skandal z zakupem 
sprzętu ortopedycznego. Nie powiedzieliście państwo, na co. Ten wniosek jest wyjątkowo 
krótki – na tę kwotę 600 mln. Nie możemy w takiej formule przyjmować przeznaczenia 
dodatkowych pieniędzy, jeżeli nie wiemy, na co one tak naprawdę pójdą. Jedna sprawa 
600 mln niewyjaśniona, tak jak poprzedni wniosek, który dotyczył Instytutu. Naprawdę 
był czas albo będzie czas i byłoby to o 14 czy 15, jak będzie posiedzenie Sejmu. Przygo-
tujcie państwo rzetelnie wniosek, wtedy będziemy mogli o tym rozmawiać. Dzisiaj, przy 
takim przygotowaniu i przedstawieniu wniosku, nie możemy za nim głosować. Przecież 
sami państwo będziecie głosować nad czymś, o czym nic nie wiecie. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo  dziękuję,  pani  przewodnicząca.  Ja pragnę  przypomnieć  nam  wszystkim, 
że do druku, który został nam przesłany w dniu wczorajszym, mamy również przekazane 
informacje, właśnie dotyczące zmian ze strony Ministra Finansów, tam mamy zawarty 
opis całej sytuacji. Wydaje się więc, że dobrze by było, abyśmy się mogli z nim wszyscy 
zapoznać. Nie wiem, jeżeli jest jeszcze jakaś potrzeba uzupełnienia, to być może... Rozu-
miem, że pan... Bardzo proszę, oddaję panu głos.

Prezes Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych Michał Kuczmierowski:
Dzień dobry państwu. Michał Kuczmierowski. Pani poseł, oczywiście odpowiedzi, które 
padały na poprzednim posiedzeniu Komisji Finansów Publicznych, kiedy procedowa-
liśmy poprzednią zmianę planu finansowego, zostały udzielone pisemnie  i przesłane 
do Kancelarii  Sejmu,  łącznie  ze szczegółowymi  wyjaśnieniami  w trybie  niejawnym. 
W związku z tym kancelaria niejawna na pewno taką odpowiedź tutaj posiada... 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Nie  zostaliśmy poinformowani  o przygotowaniu  odpowiedzi  i nie  próbujcie  państwo 
z nas robić...

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Pani przewodnicząca, mam taką gorącą prośbę… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Kancelaria niejawna nie powiedziała nam, że wpłynęły jakiekolwiek odpowiedzi od państwa. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Pani przewodnicząca, mam taką gorącą prośbę, bo mamy rzeczywiście problem w tym, 
żeby móc panią dobrze słyszeć. Jeżeli by pani pozwoliła najpierw się wypowiedzieć, a póź-
niej zabrała głos, to myślę, że wtedy będzie nam wszystkim łatwiej zrozumieć zarówno 
to, co jest tutaj mówione na sali, ale również to, co pani... bo tak jak będziemy sobie 
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wchodzić w słowo, to chyba niewiele z tego będziemy wszyscy w stanie zrozumieć. Więc 
bardzo proszę. Oddaję głos. 

Prezes Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych Michał Kuczmierowski:
Dziękuję. Odpowiedzi na pytania, które padały na poprzednim posiedzeniu, udzielili-
śmy w trybie pisemnym. Odpowiedź wpłynęła do kancelarii niejawnej i tam zapewne 
się znajduje. Jeśli chodzi o kwestie sprzętu rehabilitacyjnego, to ten temat nie padał 
na posiedzeniu Komisji Finansów Publicznych, natomiast był przedmiotem interpelacji 
poselskich, które wpływały do Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych. Również na te 
interpelacje odpowiedzieliśmy, w części jawnej, informując o procedurach, a w części nie-
jawnej, przedstawiając szczegółowy wykaz zakupionego sprzętu na rezerwy strategiczne. 
Niestety, chętnie bym państwu w szczegółach opowiedział, bo temat nie jest skompli-
kowany i tam nie ma żadnych rzeczy, których można byłoby się w jakikolwiek sposób 
wstydzić, natomiast prawo mówi o tym, że rezerwy są objęte informacjami niejawnymi, 
w związku z tym na każdą prośbę posłów i innych instytucji kontrolnych przekazujemy 
szczegółowe wyjaśnienia. Jeżeli takie będzie życzenie pani poseł, również możemy prze-
kazać szczegółową listę zakupionego sprzętu w ramach rozliczenia środków na zakup 
sprzętu na wypożyczalnię rehabilitacyjną.
Natomiast w kwestii  przedmiotowego wniosku,  tutaj  całość  kwoty  i cała  zmiana 

planu finansowego to jest 600 mln zł i pewnie będzie to przedmiotem kolejnego punktu, 
natomiast te 600 mln przewidziane jest na zakup zboża w ramach rezerw strategicz-
nych, rezerw żywnościowych. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Właśnie, szanowni państwo, jesteśmy... 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Czy teraz mogę? 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Tak, już, pani przewodnicząca, przypomnę, że jesteśmy w punkcie, w którym omawiamy 
rezerwę celową w pozycji 44, właśnie odnoszącej się do tych 600 mln. Oddaję głos pani 
przewodniczącej, bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Chciałabym  powiedzieć,  po pierwsze,  że nikt  nas  nie  poinformował,  że w kancelarii 
niejawnej mamy  odpowiedź  w tej  sprawie.  Jeżeli  jakakolwiek  odpowiedź  wpłynęła, 
to my o tym nie wiemy nic a nic. A zatem, panie przewodniczący, do pana, do pana dyrek-
tora, że w tym przypadku powinniśmy zostać poinformowani. Bo nawet informacji nie 
było, a co dopiero zapoznania się. A zatem, jeśli to jest możliwe, to pan powinien dzisiaj 
wstrzymać procedowanie i tę sprawę powinniśmy rozpatrzyć na następnym posiedzeniu. 
My rozumiemy, że Agencja Rezerw Strategicznych będzie kupowała zboże i że to jest 
około 600 mln, ale jeszcze proszę nam wyjaśnić, w jaki sposób, gdzie będziecie państwo 
przechowywać, czy w dalszym ciągu zboże będzie przechowywane u rolnika, jak przy-
gotowane są magazyny Agencji Rezerw Strategicznych i gdzie będzie przechowywane 
to zboże. 
Nie wydaje się, aby ta informacja miała być informacją tajną, bo sam problem roz-

wiązania sprawy protestów rolników, potrzeby wsparcia powinien być jawny i transpa-
rentny. Przecież nie powiecie im, że nie możecie im nic powiedzieć. Nie w ten sposób. 
To znaczy, ja bym poprosiła, żeby przełożyć…. i tak państwo możecie uruchomić wspar-
cie w innym trybie. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Cóż, szanowni państwo, nie chcę... jakoś nie jestem specjalistą od rolnictwa, ale słyszymy, 
że to wsparcie potrzebne jest jak najszybciej. My również zwołaliśmy tę Komisję, mamy też 
w większości doświadczenie tego, że rzeczywiście Rządowa Agencja Rezerw Strategicznych, 
przeznaczając środki finansowe udziela takiej informacji. Wiemy, że mamy możliwość pozy-
skania informacji, ona nie jest w pełni jawną informacją, jest do dyspozycji... 
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ale panie przewodniczący, niech pan… 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Pani przewodnicząca, ale ja pani nie przeszkadzałem... 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
…bo nikt nam nie przekazał żadnej informacji. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Ale, pani przewodnicząca, to jest właśnie ta informacja, po którą my musimy się udać 
do tego miejsca – to miejsce do nas nie przyjdzie. Właśnie to jest ten przypadek. Dziękuję 
serdecznie. Mam pytanie… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Kiedy, panie przewodniczący, przyjdzie informacja, że możemy przeczytać, że przygoto-
wano dla nas odpowiedź. Jak my nie wiemy, to co pan, pan każdego dnia będzie przed 
kancelarią niejawną czekał, czy przyjdzie odpowiedź? 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Nie, pani przewodnicząca, ale pani przewodnicząca wie, wydaje mi się, że dzisiaj nie 
mam ochoty na jakieś spory, ale wydaje mi się, że przy moim, dużo mniejszym, naprawdę 
dużo, dużo mniejszym doświadczeniu parlamentarnym ja już mam tę świadomość. Pani 
jest  parlamentarzystą,  który ma potężne  doświadczenie w zakresie  pracy,  nie  tylko 
zresztą tej Komisji, ale w tej Komisji – bardzo duże, przed którym chylę czoła, ale mamy 
wszyscy świadomość, że tę informację możemy pozyskać właśnie w kancelarii. I jeszcze 
raz powtórzę, to my musimy się udać do kancelarii, a nie kancelaria do nas przyjdzie 
w tym zakresie.
Czy, szanowni państwo, mamy jeszcze jakieś pytania w odniesieniu do opinii z pozycji 

44? Nie słyszę. W takim razie pozwolę sobie przedstawić jeszcze raz treść opinii nr 268 
Komisji Finansów Publicznych do Ministra Finansów w sprawie zmiany przeznaczenia 
rezerwy celowej uchwalonej na posiedzeniu w dniu 4 kwietnia 2023 r. 
„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 4 kwietnia 2023 r. rozpatrzyła 

wniosek Ministra Finansów z dnia 3 kwietnia 2023 r., dotyczący zmiany przeznaczenia 
kwoty w wysokości 600 mln zł z rezerwy celowej w pozycji 44 – Dofinansowanie realizacji 
niektórych zadań kontynuowanych, zaplanowanej w ustawie budżetowej na rok 2023. 
Komisja Finansów Publicznych, zgodnie z art. 154 ust. 9 ustawy o finansach publicz-
nych, pozytywnie opiniuje propozycje przeznaczenia wyżej wymienionej kwoty dla Rzą-
dowej Agencji Rezerw Strategicznych na realizację zadań określonych w art. 31 ust. 1 
punkt 1, 2, 4 i 7 ustawy z dnia 7 grudnia 2020 r. o rezerwach strategicznych”. 
Czy, proszę państwa, będziemy głosować tę opinię, czy przyjmujemy ją bez uwag? Nie 

widzę, szanowni państwo, uwag. 
Tym samym uważam opinię 268 za przyjętą jednogłośnie. 
Przechodzimy,  proszę  państwa,  do kolejnej  opinii,  a tak  naprawdę  do omówienia 

rezerwy celowej w pozycji 62. Oddaję głos, bardzo proszę. 

Zastępca dyrektora Departamentu Finansowania Sfery Gospodarczej Ministerstwa 
Finansów Wioletta Bruździńska:

Wioletta Brzezińska, zastępca dyrektora Departamentu Finansowania Sfery Gospodar-
czej w Ministerstwie Finansów. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, szanowni pań-
stwo, stosownie do postanowień art. 154 ust. 9 ustawy o finansach publicznych w związku 
z wnioskiem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi uprzejmie proszę o wyrażenie pozytywnej 
opinii w sprawie zmiany przeznaczenia kwoty 473 tys. zł, pochodzącej z rezerwy celowej 
budżetu państwa na rok 2023, pozycja 62 – Fundusz Gwarancji w Rolnictwie.
Powyższe środki zostaną przeznaczone: dla Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Roślin i Nasiennictwa w Rzeszowie na sfinansowanie wynagrodzeń wraz z pochodnymi, 
a także na świadczenie na rzecz osób fizycznych w kwocie 179 tys. zł oraz dla Wojewódz-
kiego  Inspektoratu  Jakości Handlowej  Artykułów Rolno-Spożywczych w Rzeszowie 
na sfinansowanie wynagrodzeń wraz z pochodnymi, a także na pozostałe wydatki bie-
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żące w kwocie 294 tys. zł. Projektowana zmiana przeznaczenia nie spowoduje zakłóceń 
w finansowaniu zadań, na które pozycja 62 rezerw celowych została pierwotnie zapla-
nowana. Proszę o pozytywne rozpatrzenie wniosku. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dziękuję serdecznie. Szanowni państwo, czy są pytania? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Tak, są. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Są. Oddaję głos pani przewodniczącej. Pani przewodnicząca, bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Panie przewodniczący, my mamy kłopot – tamten wniosek powinniśmy głosować. Nie-
stety łączność  jest taka,  jaka  jest. Chciałam się zapytać, na co te dodatkowe z jednej 
strony w jednej instytucji i w drugiej po cztery etaty i jakich dodatkowych zadań przy-
było? To idzie przede wszystkim na zwiększenie etatów w jednej  i drugiej  instytucji. 
Dodatkowe zatrudnienie – 8 osób. Z jakiego powodu jest taka potrzeba? 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Bardzo dziękuję pani... dziękuję, pani przewodnicząca. Pani dyrektor? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
I głosujemy. I głosujemy. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Tak,  oczywiście.  Przyjąłem  do wiadomości,  pani  przewodnicząca.  Jak  najbardziej, 
będziemy to głosować. Ale poproszę wcześniej o ustosunkowanie się pani dyrektor. 

Zastępca dyrektora Departamentu Finansowania Sfery Gospodarczej Ministerstwa 
Finansów Wioletta Bruździńska:

Do wniosku Ministra Finansów został załączony też szczegółowy wniosek Ministra Rol-
nictwa, w którym było szersza uzasadnienie. Ja mogę dodać, że tu chodzi o taką dwu-
dziestoczterogodzinną obsługę na przejściach granicznych z Ukrainą. Ale jeżeli... Nie 
wiem, może ministerstwo rolnictwa chciałoby jeszcze coś ewentualnie uzupełnić? 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Panie ministrze, czy państwo...? 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Ryszard Bartosik:
Panie  przewodniczący, Wysoka  Komisjo,  szanowni  państwo,  tak,  chodzi  o kontrolę 
fitosanitarną w związku z wojną w Ukrainie i wpływającymi na nasz teren towarami 
pochodzenia  roślinnego, w tym głównie  zboża,  potrzeba  jest  kontroli  fitosanitarnej. 
W związku z tym musimy wprowadzić taką kontrolę w systemie całodobowym, czyli 7 
dni w tygodniu. W związku z tym potrzeba środków na dodatkowe etaty, na pracę osób, 
które tę kontrolę przeprowadzają. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Serdecznie dziękuję, panie ministrze. Czy mamy jeszcze dodatkowe pytania, szanowni 
państwo, do rezerwy celowej 62? Nie widzę. Tym samym pozwolę sobie przedstawić pań-
stwu treść propozycji opinii z druku nr 269 Komisji Finansów Publicznych do Ministra 
Finansów w sprawie zmiany przeznaczenia rezerwy celowej uchwalonej na posiedzeniu 
w dniu 4 kwietnia 2023 r. 
„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 4 kwietnia 2023 r. rozpatrzyła 

wniosek Ministra Finansów z dnia 3 kwietnia 2023 r. dotyczący zmiany przeznaczenia 
kwoty w wysokości 473 tys. zł z rezerwy celowej w pozycji 62 – Fundusz Gwarancji w Rol-
nictwie, zaplanowanej w ustawie budżetowej na 2023 r. Komisja Finansów Publicznych 
zgodnie z art. 154 ust. 9 ustawy o finansach publicznych pozytywnie opiniuje propozy-
cje przeznaczenia kwoty 179 tys. zł dla Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin 
i Nasiennictwa w Rzeszowie oraz 294 tys. zł dla Wojewódzkiego Inspektoratu Jakości 
Handlowej Artykułów Rolno-Spożywczych w Rzeszowie”. 
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Czy są, szanowni państwo, uwagi do tej treści opinii? Pani przewodnicząca prosiła o gło-
sowanie, więc będziemy głosować, choć wydaje się, że takich ambasadorów jak w osobie 
pana przewodniczącego Andrzeja Szlachty  i pani przewodniczącej Krystyny Skowroń-
skiej dla Podkarpacia i w ogóle dla Rzeszowa to ja nie widziałem. Więc ok, ale jeżeli pani 
przewodnicząca prosi o to, to może to zróbmy. Choć jestem przekonany, że pewnie będzie 
oddany głos za, ale w takim razie... Czy pani przewodnicząca nas słyszy, halo? 
Przechodzimy w takim razie, proszę państwa, do głosowania, bo był taki wniosek 

ze strony pani przewodniczącej. Tym samym musimy głosować ten wniosek. Bardzo pro-
szę o uruchomienie głosowania nad treścią opinii z druku nr 269. Kto jest za przyjęciem 
opinii z druku nr 269? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Bardzo proszę o podanie 
wyników głosowania. 
Szanowni państwo, głosowało 42 posłów. Za było 37, przeciw była 1 osoba, 4 osoby się 

wstrzymały. Tym samym opinia z druku nr 269 została przyjęta. Składam gratulacje na ręce 
pana przewodniczącego Andrzeja Szlachty. 7 osób przybywa w państwa terenie do pracy 
na rzecz państwa, bo taka jest prawda. Tym samym jeszcze raz bardzo mocno gratuluję. 
Proszę państwa, przechodzimy do realizacji punktu 3 porządku dziennego. Bardzo proszę 

o przedstawienie wniosku Prezesa Rady Ministrów w sprawie zmian w planie finansowym 
Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych w 2023 r. Oddaję głos, bardzo proszę. 

Dyrektor generalny w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Anna Nałęcz:
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo,  stosownie do zapisów art. 
21 ust. 5 ustawy z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, chciałabym przedsta-
wić wniosek o wydanie pozytywnej opinii w sprawie drugiej zmiany planu finansowego 
Rządowej  Agencji  Rezerw  Strategicznych  na 2023 r.  Zmiana  polega  na zwiększeniu 
planowanych przychodów ogółem o kwotę 600 mln zł w wyniku zwiększenia pozycji 
– Dotacje i subwencje z budżetu państwa, zwiększeniu planowanych kosztów ogółem 
o kwotę 600 mln zł w wyniku zwiększenia kosztów realizacji zadań, aktualizacji według 
danych finansowych stanu na początek roku należności krótkoterminowych i zobowią-
zań. W drugiej zmianie planu uwzględniono przyznanie RARS dodatkowych środków 
z budżetu państwa z rezerwy celowej w kwocie 600 mln zł, z przeznaczeniem na reali-
zację zadań agencji związanych z rezerwami strategicznymi, to jest zakup, utrzymanie 
i inne wydatki, w tym usługi logistyczne. 
Informuję, że przedłożona zmiana planu finansowego jest zgodna z zapisami art. 21 

ust. 6 ustawy o finansach publicznych, tj. nie powoduje zwiększenia zobowiązań RARS 
ani pogorszenia planowanego wyniku finansowego. Przedmiotowa zmiana planu uzy-
skała pozytywną opinię Ministra Finansów. Bardzo dziękuję za uwagę i proszę o pozy-
tywne zaopiniowanie przedstawionych zmian w planie finansowym RARS. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, pani dyrektor. Szanowni państwo, otwieram dyskusję w tym punkcie. 
Czy są osoby chętne do zabrania głosu? Nie widzę zgłoszeń. Tym samym pozwolę sobie 
przedstawić państwu treść propozycji opinii z druku nr 270 Komisji Finansów Publicz-
nych do Prezesa Rady Ministrów w sprawie  zmiany w planie finansowym Rządowej 
Agencji Rezerw Strategicznych, uchwalonej na posiedzeniu w dniu 4 kwietnia 2023 r. 
„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 4 kwietnia 2023 r. rozpatrzyła 

wniosek Prezesa Rady Ministrów z dnia 3 kwietnia 2023 r., dotyczący zmian w planie 
finansowym Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych na 2023 r. Komisja Finansów 
Publicznych, zgodnie z art. 21 ust. 5 ustawy o finansach publicznych pozytywnie opi-
niuje propozycje zmiany planu finansowego Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych 
na 2023 r. przedstawione we wniosku”. 
Czy są, szanowni państwo, uwagi do tej treści opinii? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ale panie przewodniczący, raz jeszcze, to jest drugi wniosek? 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Jeszcze raz, bardzo proszę o powtórzenie... 
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
To jest drugi wniosek? Bo mieliśmy jeden wniosek, 600 mln... 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Tak, tak, proszę pani. Przepraszam gorąco, pani przewodnicząca, oczywiście. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Na co? Na co? 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Nie słyszę pani, czy może pani jeszcze raz powtórzyć? Bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
A ten drugi, te 600 mln to na co? 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Już ten 600 milionów, pani przewodnicząca, to jakieś 10 minut temu i po tym fakcie 
jeszcze przyjęliśmy jedną opinię, a teraz już pracujemy nad kolejną opinią. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ok. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Przypomnę, że ten druk – te 600 mln to był druk 268 – przyjęliśmy. Następnie opinię 269, 
a teraz jesteśmy przy opinii 270. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
I kwota, proszę jeszcze raz powtórzyć. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Czy pani dyrektor może jeszcze raz przybliżyć? 

Prezes Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych Michał Kuczmierowski:
Przepraszam, jeśli mogę krótko, bo rozumiem tutaj intencje pytania i problem. Chodzi 
dokładnie o te same pieniądze, tylko one w tym poprzednim punkcie były przesuwane 
z rezerwy, a w tej chwili są akceptowane w naszym planie. Więc to są dwie czynności, ale 
dotyczą dokładnie tych samych środków i dokładnie tego samego zadania. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
To ja rozumiem, że przekazaliśmy z Agencji Rezerw Materiałowych na określone zada-
nie a teraz gdzie to księgujemy? 

Dyrektor generalny w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Anna Nałęcz:
Jeśli mogę, to ja wyjaśnię. Najpierw pierwszy wniosek dotyczył zmiany przeznaczenia 
rezerwy celowej na zakupy zboża, które będą w dokonane przez RARS, a teraz oma-
wiamy te same środki poprzez zmianę planu finansowego RARS. Czyli najpierw zmieni-
liśmy przeznaczenie rezerwy celowej, a teraz sankcjonujemy tę zmianę w planie finan-
sowym RARS. Chodzi dokładnie o te same środki. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Nie powinno to być jednocześnie? 

Dyrektor generalny w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Anna Nałęcz:
Nie, bo jedno to jest wniosek Ministra Finansów i zmiana rezerwy celowej, którą dys-
ponuje Minister Finansów, a drugie to jest wniosek Kancelarii Prezesa Rady Ministrów 
o zmianę planu finansowego RARS. Po prostu taka jest procedura przyjmowania środ-
ków do planu finansowego RARS. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Czy mamy jeszcze jakieś uwagi? Myślę, że wszystkie wątpliwości zostały wyjaśnione. 
Szanowni państwo, czy w takim razie musimy głosować ten wniosek czy nie będziemy go 
głosować? Bo de facto w tym momencie mówimy już o czynności technicznej, bo formuła 
przekazania z rezerwy celowej została dokonana, a teraz mówimy o jej umieszczeniu... 
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Głosujemy. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Głosujemy. Tak, pani przewodnicząca, rozumiem. Czy w takim razie mam jeszcze raz 
przytoczyć treść opinii czy już tylko głosujemy? Pani przewodnicząca? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Wystarczy głosowanie. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dziękuję gorąco. Przechodzimy, szanowni państwo, w takim razie do głosowania treści 
opinii z druku nr 270. Kto jest za przyjęciem opinii z druku nr 270? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Bardzo proszę o podanie wyników głosowania. 
Szanowni państwo, głosowało 38 posłów. Za było 27, przeciw 10, 1 osoba się wstrzy-

mała. Tym samym Komisja Finansów Publicznych przyjęła treści opinii 270. 
Szanowni państwo, na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny Komisji w dniu dzisiej-

szym. Zamykam posiedzenie Komisji, dziękując państwu serdecznie za dzień dzisiejszy. 
I jeszcze raz bardzo nisko się kłaniam, wszystkim przed świętami, składając najserdecz-
niejsze życzenia dla państwa i dla waszych rodzin. 


